
2016D40587 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Infrastructuur en Milieu heeft een aantal vragen 
voorgelegd aan de Minister van Infrastructuur en Milieu over het 
Meerjarenprogramma Infrastructuur, Ruimte en Transport 
(MIRT)-overzicht 2017 (Kamerstuk 34 550 A, nr. 4). 

De voorzitter van de commissie,
Van Dekken 

De adjunct-griffier van de commissie,
Israel 

 
 
 
 
 
 
nds-tk-2016D40587 1



Nr. Vraag 
1 Is voor de nieuwe dienstregeling gebruik gemaakt van de 

gegevens van de ov-chipkaart? 
2 Zijn er afspraken gemaakt met de scholen over reizen buiten de 

spits? 
3 Hoeveel klachten zijn er ingediend via NS online? 
4 Wat zijn de prestaties van NS van de afgelopen jaren? 
5 Wanneer worden de uitkomsten van de Nationale Markt en 

Capaciteitsanalyse (NMCA) verwacht? Hoe is hier het onderlig-
gende wegennetwerk in verwerkt? 

6 Wat is de verwachte filedruk met alle vastgestelde investeringen in 
het Infrastructuurfonds in 2020 en in 2028? 

7 Welk aandeel hebben automobilisten met een buitenlands 
kenteken in het personenverkeer in Nederland, uitgedrukt in een 
percentage? Kan dit worden afgezet tegen het totaal aantal 
kilometers personenverkeer? 

8 Welke afspraken zijn er met bergingsbedrijven voor personenver-
voer en vrachtvervoer om bij ongelukken de weg zo snel mogelijk 
vrij te maken? 

9 Hoeveel snelfietsroutes zijn er in Nederland? 
10 Verwacht u de Kamer nog voor het notaoverleg MIRT te informe-

ren over de aanpak met betrekking tot fietsparkeren? 
11 Op welke manier wordt er «ruimte in de budgetten» van het 

Infrastructuurfonds gemaakt, gezien de grote omvang van de 
huidige verplichtingen? Worden er posten naar beneden bijgesteld 
om «ruimte in de budgetten» te maken? Zo ja: welke? 

12 Op welke manier wordt bewerkstelligd dat Meerjarenprogramma 
Infrastructuur Ruimte en Transport (MIRT)-onderzoek en MIRT-
verkenning «zuiverder» zullen worden toegepast? 

13 Wat houdt een «zuiverder» toepassing van MIRT-onderzoek en 
MIRT-verkenning in? Wat valt er straks precies onder een MIRT-
onderzoek en wat onder een MIRT-verkenning? Hoe wordt dit 
inzichtelijk gemaakt voor de Kamer? 

14 Op welke manier draagt een «zuiverdere» toepassing van 
MIRT-onderzoek en MIRT-verkenning bij aan minder MIRT-
onderzoeken? Kunt u een inschatting geven hoeveel minder 
MIRT-onderzoeken vermoedelijk zullen worden uitgevoerd? 

15 Als bestuurlijke afspraken over onderzoeken en verkenningen niet 
langer als (juridische) verplichting worden opgevat, wanneer wordt 
een project dan wel als (juridisch) verplicht aangemerkt? Aan 
welke MIRT-fase is deze gebeurtenis gekoppeld? 

16 Kunt u de Kamer een overzicht sturen van hoe de vrije ruimte 
spoor (€ 553 miljoen voor deze kabinetsperiode) die door 
verlenging van het Infrastructuurfonds is ontstaan, wordt ingezet? 

17 In hoeverre waren de afzonderlijke regio’s bereid mee te financie-
ren voor wegenprojecten (genoemd in de motie van de leden 
Visser en Hoogland over het in kaart brengen van de investerings-
behoefte bij decentrale overheden, Kamerstuk 34 300-A, nr. 77) 
waar u nu geen prioriteit aan geeft? Kunt u dit per project 
aangeven? 

18 In hoeverre waren de afzonderlijke regio’s bereid mee te financie-
ren voor spoorprojecten (genoemd in de motie van de leden 
Hoogland en De Boer over de aansluiting van regionale projecten 
op grote rijksinvesteringen, Kamerstuk 34 300-A, nr. 97) waar u nu 
geen prioriteit aangeeft? Kunt u dit per project aangeven? 

19 Wat is de planning van de vervanging van alle kunstwerken en met 
welke verkeerscijfers wordt hierbij rekening gehouden? 
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Nr. Vraag 
20 Hoe kan het dat de informatievoorziening bij Rijkswaterstaat 

onvoldoende op orde is om onderscheid te maken tussen 
uitgesteld onderhoud (bewust afwijken van gepland onderhoud) 
en achterstallig onderhoud (voldoet niet aan veiligheidsnormen of 
-afspraken)? Wat gaat u doen om de informatievoorziening op zeer 
korte termijn op orde te hebben? 

21 Kunt u voor elk project ten aanzien van uitbreiding en verbreding 
van snelwegen aangeven welke economische scenario’s precies 
ten grondslag liggen aan de verkeersberekeningen voor de 
gehanteerde Maatschappelijke Kosten- en Batenanalyses (MKBA)? 

22 Was er bij de Merwedebrug sprake van uitgesteld dan wel 
achterstallig onderhoud? Zo nee, hoe is het mogelijk dat u verrast 
werd door acuut noodzakelijk onderhoud? 

23 Kunt u voor elk project afzonderlijk en precies de juridische 
verplichtingen en de mogelijke financiële gevolgen aangeven van 
het schrappen van projecten uit het MIRT-overzicht? 

24 Voor wanneer stond de reguliere controle van de staat van 
onderhoud van de Merwedebrug in de planning? 

25 Kunt u aangeven hoeveel verzoeken tot nadeelcompensatie 
vanwege het sluiten van de Merwedebrug voor vrachtverkeer tot 
nu toe zijn binnengekomen? Wat is het ingediende planschadebe-
drag tot nu toe? 

26 Op welke wijze wordt de opgave voor vervanging en renovatie 
inzichtelijk gemaakt en geprioriteerd? Voldoen met de renovatie 
van de Velsertunnel alle tunnels aan de wettelijke eisen voor 
tunnelveiligheid? In hoeverre kunnen situaties als bij de Merwede-
brug in de toekomst worden voorkomen? 

27 Wat is de verhouding tussen experts binnen Rijkswaterstaat als het 
gaat om het onderhoud van bruggen en externe inhuur? 

28 Klopt het dat bruggen die boekhoudkundig al zijn afgeschreven 
pas daadwerkelijk vervangen worden als tijdens onderhoudswerk-
zaamheden blijkt dat vervanging niet meer kan worden uitgesteld? 
Zo ja, wat betekent dit voor de veiligheid? 

29 Kunt u een overzicht geven van alle bruggen waarvan onbekend is 
of er sprake is van uitgesteld of achterstallig onderhoud? 

30 Kent Rijkswaterstaat de structuur, belasting en slijtage van alle 
bruggen in Nederland? 

31 Kost het inhuren van extern personeel uiteindelijk niet meer dan 
het in huis houden van expertise? 

32 Wat is de bezetting in de spits van de Kennemerlijn, zowel in de 
avond als in de ochtend? 

33 Wat is de exploitatiewinst en/of -verlies van deze lijn? 
34 Zit de Kennemerlijn in het Programma Hoogfrequent Spoorvervoer 

(PHS)? 
35 Wanneer is iets een officiële klacht, tegen de achtergrond dat de 

regio aangeeft dat er veel klachten zijn over de Kennemerlijn 
terwijl NS spreekt over weinig klachten over deze lijn? 

36 Wat zijn aangaande de Kennemerlijn de cijfers wat betreft de 
bezetting van treinen, de beschikbaarheid van zitplaatsen in en 
buiten de spits en de punctualiteit dit jaar en de afgelopen jaren? 
Wordt er gewerkt met gemiddelden voor wat betreft de prestaties 
op een dag? Wordt er specifiek gekeken naar de prestaties in de 
spits? Hoe vaak zijn er stations voorbij gereden? 

37 Hoe vaak zijn er verstoorde situaties op de Kennemerlijn tussen 
6.00 en 10.00 uur en tussen 15.00 en 19.00 uur – ofwel in de drukke 
periodes? In welke mate worden op deze lijn de prestatiecijfers wel 
of niet gehaald zoals afgesproken in de vervoersconcessie met NS? 
Wat zijn de prestaties de afgelopen jaren vanaf 2015? 
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38 Is de Kennemerlijn op bepaalde momenten van de dag/week 

onrendabel of is de lijn gemiddeld onrendabel? Wat is en hoe 
wordt de rendabiliteit van een trein berekend en hoe ziet de 
rendabiliteit van de Kennemerlijn eruit de afgelopen vijf jaar? Hoe 
scoort de Kennemerlijn in dit opzicht ten opzichte van andere 
landelijke lijnen en wat zijn de tien slechtst renderende lijnen van 
NS? 

39 Klopt het dat het beleid van NS erop gericht is om reizigers uit de 
Kennemerlijn te krijgen en via andere lijnen (Zaanlijn) te laten 
reizen omdat deze specifiek in de concessie staat? 

40 Bent u ervan op de hoogte dat velen de auto verkiezen, zodat er 
lokale opstoppingen ontstaan, en de trein vermeden wordt? Hoe 
hoog zijn de aantallen reizigers de afgelopen jaren? Is er sprake 
van een daling of een stijging de afgelopen tien jaar? Weet u wat 
de verslechteringen zijn van de Kennemerlijn en station Haarlem in 
de afgelopen twintig jaar? 

41 Wat is de bezetting in de spits van de Zaanlijn, zowel in de avond 
als in de ochtend? 

42 Wat is er afgesproken met betrekking tot het Westgat? 
43 Kunt u voor de voorgestelde projecten met een taakstellend 

budget boven € 1 miljard aangeven of en, zo ja welke alternatieven 
na de vaststelling van het voorkeursalternatief door gewijzigde 
omstandigheden en opvattingen alsnog het voorkeursalternatief 
zouden kunnen verdringen? 

44 Kunt u de ontwikkeling van het beheer- en onderhoudsbudget van 
respectievelijk wegen en spoor vanaf 2010 tot 2030 grafisch 
weergeven? 

45 Kunt u voor elk voorgenomen MIRT-project afzonderlijk het te 
verwachten effect op de luchtkwaliteit en de klimaatverandering 
aangeven? 

46 Klopt het dat in het MIRT-overzicht geen rekening wordt gehouden 
met de noodzakelijke aanleg van infrastructurele voorzieningen die 
nodig zijn om op termijn emissieloos busvervoer te realiseren? 

47 Bent u bereid om de vertaling van de in juli 2016 gepresenteerde 
toekomstvisie Openbaar Vervoer alvast te faciliteren in het 
volgende MIRT-overzicht? Zo nee, waarom niet? 

48 Welke gevolgen heeft de effectieve en gebiedsgerichte aanpak 
(gebiedsprogramma’s) voor de verhouding tussen investeren in 
wegen, spoor en waterwegen? 

49 Op welke wijze dragen de nu bestemde middelen bij aan de doelen 
uit de Ruimtelijk-Economische Ontwikkelstrategie (REOS)? 

50 Verwacht u de concrete uitvoeringsagenda van REOS, inclusief 
financieringsbronnen (motie van de leden Hoogland en Visser over 
een uitvoeringsagenda voor de Ruimtelijke Economische Ontwik-
kelstrategie, Kamerstuk 34 300-A, nr. 98) nog voor het notaoverleg 
MIRT naar de Kamer te sturen? 

51 Wat betekent de REOS-agenda voor de inzet van middelen uit het 
Infrastructuurfonds? En wordt hierbij breder gekeken bijvoorbeeld 
de inzet van cultuurmiddelen? 

52 Wat betekent meer flexibiliteit van budgettaire planning, MIRT-
systematiek en scope van het Infrastructuurfonds voor de lopende 
budgetten binnen het MIRT-overzicht waar nog geld voor is 
gereserveerd? 

53 Waarom wordt Veenhuizen niet meer mee genomen in het MIRT? 
Betekent dit dat er geen aanvullende MIRT-middelen beschikbaar 
zullen komen? Moet dit dan via een andere weg? Zo ja, welke? 
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54 Waarom wordt voor drie van de vier programma’s (Amsterdam, 

Rotterdam-Den Haag, Goederencorridor Oost) nu reeds geld 
gereserveerd en voor het programma Goederencorridor Zuid niet? 
Geldt het argument van de relatie met lopende projecten niet 
evenzeer voor de andere drie programma’s? 

55 Waar wordt op gedoeld als gesproken wordt over het vijfde 
programma? Gaat het hier om de gebiedsverkenning Utrecht Oost 
(naast de programma’s Amsterdam, Rotterdam-Den Haag, 
Goederencorridor Oost, Goederencorridor Zuid)? 

56 Op basis waarvan komt u tot de conclusie dat voor de program-
ma’s Amsterdam, Rotterdam-Den Haag, Goederencorridor Oost 
éénzelfde bedrag nodig is, namelijk € 200 miljoen? Betekent dit dat 
de opgaven in deze gebieden van een gelijke omvang zijn? 

57 Van welke van de vier programma’s (Amsterdam, Rotterdam-Den 
Haag, Goederencorridor Oost, Goederencorridor Zuid) zijn de 
MIRT-onderzoeken reeds afgerond? 

58 Kan worden toegelicht hoe de «flexnorm» eruit zal komen te zien? 
59 Op welk moment (in welke MIRT-fase) worden de middelen uit het 

algemene artikel voor MIRT-verkenningen overgeheveld naar het 
artikel van de desbetreffende modaliteit? 

60 Kunt u toelichten waarom het precies noodzakelijk en/of wenselijk 
is om alle nieuwe MIRT-verkenningen onder één begrotingsartikel 
te voegen? 

61 Worden de verschillende MIRT-verkenningen binnen het nieuw te 
vormen begrotingsartikel opgenomen onder een apart subartikel? 
Zo nee, worden zij weergegeven op een andere manier die het 
mogelijk maakt de budgetten voor de afzonderlijke projecten te 
volgen? Zo nee, waarom niet? 

62 Wat valt onder het budget dat voor alle nieuwe MIRT-verkenningen 
in één nieuw begrotingsartikel zal worden ondergebracht? Is dit 
alleen het budget voor de (onderzoeks- en) verkenningsfase of het 
totaalbudget (inclusief realisatie)? 

63 Hoe verhoudt het nieuwe begrotingsartikel voor MIRT-
verkenningen zich tot de begrotingsposten voor «vrije investerin-
gen» binnen de andere begrotingsartikelen? Wordt het nieuwe 
begrotingsartikel gevoed uit deze vrije investeringen? 

64 Is het voor de Kamer mogelijk om, ook wanneer alle nieuwe 
MIRT-verkenningen op één begrotingsartikel verzameld worden, 
toch een specifieke modaliteit voor een MIRT-opgave/programma/
project vast te leggen? Zo ja, op welke manier? Zo nee, waarom 
niet? 

65 Welke maatregelen treft u op het Basisnet goederenvervoer en 
welk budget is hiervoor beschikbaar? 

66 Kan de keuze voor jaarlijkse verlenging van het Infrastructuurfonds 
nader worden toegelicht, gelet op alle voor- en nadelen van de 
alternatieven uit het Interdepartementaal Beleidsonderzoek (IBO)? 

67 Kan worden aangegeven hoeveel middelen, die voortkomen uit de 
jaarlijkse verlenging, toekomstige kabinetten jaarlijks kunnen 
aanwenden voor nieuwe investeringen, na aftrek van vaste 
verplichtingen voor beheer, onderhoud en vervanging? Hoeveel 
ruimte biedt dit voor het doen van nieuwe (grote) investeringen? 

68 Wordt het voor nieuwe kabinetten mogelijk om 100% van het vrij 
te komen jaarlijks budget te bestemmen? Zo ja, hoe kunnen 
eventuele onverwachte knelpunten in bijvoorbeeld de budgetten 
voor beheer en onderhoud worden ondervangen, die ontstaan 
nadat het geld voor het desbetreffende jaar reeds is bestemd en/of 
verplicht? 

69 Is het mogelijk de maatschappelijke kosten van overconcentratie 
mee te nemen in de modellen, zoals de regio Noord vraagt? 
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Nr. Vraag 
70 Wordt bij het herstel van de Friesenbrücke rekening gehouden met 

de wens van de regio om de lijn Groningen-Bremen in de toekomst 
te verbeteren? 

71 Wat is precies de reden om «Beter Benutten-achtige» maatregelen 
te willen financieren uit het Infrastructuurfonds en niet vanuit de 
IenM-begroting? 

72 Hoe wordt beoordeeld of «Beter Benutten-achtige» maatregelen in 
voldoende mate bijdragen aan de «doelmatigheid en doeltreffend-
heid van investeringen in infrastructuur» om uit het Infrastructuur-
fonds gefinancierd te kunnen worden? 

73 Zijn er alternatieven onderzocht waarbij de «Beter Benutten-
achtige» maatregelen, zoals nu het geval is, uit de reguliere 
IenM-begroting worden gefinancierd? Zo ja, waarom zijn deze 
alternatieven afgevallen? Zo nee, kan dat dan alsnog worden 
verricht? 

74 Klopt de stelling uit het IBO dat ongeveer -3% van het budget van 
het Infrastructuurfonds zal worden besteed aan «Beter Benutten-
achtige» maatregelen? Zo nee, wat is dan de inschatting? Wat is 
het maximumpercentage van de middelen uit het Infrastructuur-
fonds dat aan Beter Benutten-achtige maatregelen zou mogen 
worden besteed? 

75 Welke knelpunten zijn nu met het programma Beter Benutten 
opgelost? 

76 Hoeveel middelen uit de begroting Infrastructuur en Milieu en 
Infrastructuurfonds worden nu ingezet ten behoeve van de 
modaliteit fiets (inclusief de fietsvoorzieningen bij stations en Beter 
Benutten) naast de Brede Doel Uitkering (BDU)-middelen? 

77 Zijn alle aanbevelingen van de Algemene Rekenkamer inzake Beter 
Benutten volledig uitgevoerd? Zo nee, waarom niet? Zo ja, hoe 
staat het daarmee? 

78 Wat wordt verstaan onder een bereikbaarheidsfonds? Welke 
definities worden hierbij gehanteerd? 

79 Kunt u aangegeven wat de scope zou moeten zijn van een 
eventueel bereikbaarheidsfonds: welke typen maatregelen zouden 
hieruit gefinancierd moeten kunnen worden en welke juist niet? En 
hoe wordt de autobereikbaarheid hierin gegarandeerd? 

80 Wanneer wordt de Kamer geïnformeerd over de resultaten van de 
verkenning naar de voor- en nadelen van omvorming van het 
Infrastructuurfonds naar een bereikbaarheidsfonds? Welke 
uitgangspunten worden in dit onderzoek gehanteerd? 

81 Wat is het perspectief voor Vierpaardjes? 
82 Gaat het Rijk bijdragen aan spooraansluiting van de Carhandling 

Terminal Swentibold (VDL Nedcar)? Zo ja, onder welke voorwaar-
de(n) en welke meekoppelkansen zouden hier kunnen zijn? 

83 Op basis van welke criteria wordt, na invoering van het percentage 
«zicht op financiering» van 75%, de keuze gemaakt welke 
MIRT-projecten wel en welke projecten uiteindelijk geen doorgang 
vinden? 

84 Waarom is gekozen voor een grens van 75% «zicht op financie-
ring» voor nieuwe MIRT-verkenningen, ten opzichte van het 
huidige percentage van 100%, en het percentage van 50% dat uit 
het IBO voortkomt? 

85 Kunt u de aannames, overwegingen en onderzoeken uiteenzetten 
die ten grondslag hebben gelegen aan de keuze voor een minimaal 
percentage voor zicht op financiering van 75%? 

86 Kunt u een inschatting geven van het aantal MIRT-verkenningen 
dat extra zal worden uitgevoerd wanneer de norm voor «zicht op 
financiering» wordt bijgesteld van 100% naar 75%? En wanneer de 
norm wordt bijgesteld van 100% naar 50%? 
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Nr. Vraag 
87 Is er een moment, later in het planproces, waarin alsnog «zicht op 

financiering» van 100% noodzakelijk is? Zo nee, hoe wordt 
geborgd dat projecten alsnog de benodigde financiering 
verkrijgen? 

88 Hoe voorkomt u dat met het toevoegen van nieuwe overleggen 
(zoals Grenslandagenda) meer overleggen ontstaan, terwijl u 
anderzijds inzet op meer geïntegreerde overleggen? Ofwel: hoe 
wordt bestuurlijke drukte voorkomen? 

89 Hoe verhoudt het regionale Investeringsprogramma Zuidvleugel 
zich tot het gebiedsprogramma Rotterdam-Den Haag? 

90 Wat is de verhouding tussen het MIRT-onderzoek Corridor 
Rotterdam-Antwerpen tot het MIRT-onderzoek in het kader van 
Goederencorridor Zuid? 

91 Kunt u in kaart brengen welke wijzigingen de in de kabinetsreactie 
voorgestelde maatregelen met zich meebrengen voor de rol van de 
Kamer in het MIRT-proces, de begrotingscyclus en de beleidscon-
trole? 

92 Op welke manier wordt de Kamer over voorgenomen wijzigingen 
die in MIRT-projecten worden aangebracht geïnformeerd, 
bijvoorbeeld bij de vaststelling of wijziging van de modaliteit 
(spoor, weg, vaarweg) van projecten? 

93 Wat houdt de limeslijn Utrecht-Leiden precies in? 
94 De bypass Irenesluis wordt betaald uit het Deltafonds: wat zijn 

hiervoor de criteria? 
95 Kunt u een overzicht opstellen van het aantal storingen en de 

frequentie daarvan aan de Botlekbrug? 
96 Welke sancties zijn er de afgelopen tijd uitgedeeld aan de 

exploitant van de Botlekbrug? 
97 Kunt u een overzicht geven van MIRT-projecten die de vastgestelde 

budgettering overschrijden? 
98 Kunt u een overzicht sturen van alle tracébesluiten die tijdens deze 

kabinetsperiode zijn genomen? 
99 Hoeveel en welke bedragen worden bijgeboekt aan de investe-

ringsruimte? Is deze ruimte nog beschikbaar of inmiddels reeds 
bestemd? Hoeveel budget is er beschikbaar binnen de investe-
ringsruimte spoor? 

100 Kunt u aangegeven waartoe de nieuwe MIRT-werkwijze nu precies 
leidt? Zowel in de verkenningsfase, onderzoeksfase als in de 
plauitwerkingsfase? Welke zichtbare wijzigingen zijn er 
doorgevoerd? 

101 Welk percentage van de nieuwe investeringen gaat hierdoor naar 
andere oplossingen dan de traditionele investeringen in asfalt, 
rails, vaarwegen en dijkversterkingen? 

102 Wat wordt verstaan onder meekoppelkansen en welk budget is 
hiermee gemoeid? 

103 Hoe wordt erop toegezien dat in de nieuwe MIRT-werkwijze ook de 
autobereikbaarheid op het hoofdwegennetwerk en het onderlig-
gende wegennetwerk is gegarandeerd? Kortom, hoe wordt een 
anti-autobeleid voorkomen? 

104 Wat verandert er concreet met de nieuwe MIRT-spelregels? Wat 
zijn precies de aanbevelingen en op welke wijze wordt hier 
invulling aan gegeven? In hoeverre zijn hier ook de resultaten van 
het IBO naar het Infrastructuurfonds in verwerkt? 

105 Wat is de rol van de Minister van Economische Zaken precies (en 
zijn ministerie)? Betekent dit ook dat de mainports, greenports en 
brainport hiermee ook nadrukkelijk qua bereikbaarheid op de 
agenda staan? En wordt dan ook andersom de ruimte in het 
Programma Aanpak Stikstof (PAS) betrokken? 
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106 Op welke wijze worden meekoppelkansen bij waterprojecten 

ingevuld? 
107 Wat is er tot op heden concreet uit de agenda stad gekomen? 

Welke financiële middelen zijn er ingezet en met welk resultaat? 
Welke invloed heeft dat op het MIRT of de gebiedsagenda’s? 

108 Wat is er tot op heden concreet uit de citydeals gekomen? Welke 
financiële middelen zijn er ingezet en met welk resultaat? Welke 
invloed heeft dat op het MIRT of de gebiedsagenda’s? 

109 Wat is er tot op heden concreet uit de Europese agenda stad 
gekomen? Welke financiële middelen zijn er ingezet en met welk 
resultaat? Welke Europese gelden zijn er naar Nederland gegaan? 
Welke invloed heeft dat op het MIRT of de gebiedsagenda’s? En 
welke invloed op de inzet vanuit het Trans European Transport 
Network (TEN-T)? 

110 Wat gaat u doen aan de grootste stijgers in de File top 50? Hoe 
gaat u die problemen aanpakken? 

111 Welke resultaten kunnen nu al gemeld worden in het kader van het 
Programma Greenports en Mainports? Welke samenhang is er met 
de topsector logistiek? 

112 Welke financiële ruimte zit er nog in het Landelijk Verbeterpro-
gramma Overwegen? Hoeveel overwegen zijn er aangepakt en 
hoeveel aanvragen staan er nog open die niet meer passen in het 
programma en/of het budget? 

113 Welke aanvragen zijn er inmiddels ingediend en in behandeling ten 
aanzien van het Landelijk Verbeterprogramma Overwegen en welk 
beslag leggen deze projecten op de financiële middelen? 

114 Waarom is er € 2,4 miljoen toegevoegd aan de investeringsruimte 
vanwege een aanbestedingsmeevaller? Waarom blijft dit niet 
beschikbaar voor de aanpak van onbeveiligde overwegen? Hoeveel 
overwegen zijn er nu nog onbeveiligd en in hoeverre is de 
doelstelling van het project «Automatische Knipperlicht Installaties 
(AKI)-plan en Veiligheidsknelpunten» gehaald? 

115 Wanneer wordt de spoorwegovergang in Winsum aangepakt en 
welke overwegen komen nog meer in aanmerking voor deze 
aanpak? 

116 In hoeverre zijn de gegevens van het PHS herijkt? Met welke cijfers 
uit welk jaartal wordt er gewerkt? Wat is de planning van het PHS? 
En welke samenhang is er met de uitrol van het European Rail 
Traffic Management System (ERTMS)? 

117 Kunt u hierbij ook ingaan op de stelling in de studie «Kansrijk 
mobiliteitsbeleid» van het Centraal Planbureau (CPB) en het 
Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) dat het PHS en de uitrol 
van ERTMS niet noodzakelijk zijn voor enkele lijnen die niet 
drukbezet zijn? Welke enkele lijnen zijn niet drukbezet? 

118 In welke mate is de effectiviteit van het Programma ERTMS ook 
afhankelijk van de inzet van andere landen zoals België en 
Duitsland? 

119 Wat is de samenhang tussen het Deltaplan Zoetwater en afzonder-
lijke projecten, zoals Volkerak-Zoommeer en Grevelingen? 

120 Welke harde financiering ligt er vanuit de regio om alle aanvul-
lende wensen in te vullen ten aanzien van de Rijksstructuurvisie 
Grevelingen en Volkerak-Zoommeer? 

121 Zijn er met de afronding van het programma voldoende verzor-
gingsplaatsen? Zo nee, welk bedrag zou er aanvullend nodig zijn? 

122 Aan welke projecten is het budget voor Meer Veilig 3 besteed? 
Welke projecten zouden er in aanmerking komen bij een verlen-
ging en uitbreiding van het programma, gelet op de brief inzake de 
uitkomsten van de bestuurlijke overleggen MIRT? 
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Nr. Vraag 
123 Wat wordt verstaan onder aanpassing van het doelmatigheidscrite-

rium? 
124 Zijn regionale vervoerders ook betrokken bij Beter en Meer of heeft 

dit alleen betrekking op het hoofdrailnet? Wat is het totale budget 
en waar wordt het budget van Beter en Meer nu concreet aan 
uitgegeven? Hoeveel van het budget wordt uitgegeven aan 
projectkosten en personeel? Uit hoeveel mensen bestaat de 
bemensing van Beter en Meer? Hoeveel mensen zijn in dienst bij 
NS, ProRail of het ministerie? Wat is de doelstelling en hoe meet u 
of die doelstelling wordt gehaald? 

125 Wanneer wordt de Kamer geïnformeerd over de inzet van het 
convenant? Welke financiële middelen zijn hiermee gemoeid? 

126 Welke aanvragen zijn in behandeling voor het programma Kleine 
functiewijzigingen en welk beslag leggen deze op het beschikbare 
budget? Wat is de beschikbare ruimte? 

127 Hoe groot is de vrije bestedingsruimte binnen Punctualiteits/
capaciteitsknelpunten tweede fase herstelplan Spoor? Zijn er 
aanvragen en welke zijn dat? Welk beslag leggen die? Is het 
amendement Van Hijum (Kamerstuk 30 300-A, nr. 16) nog 
dienstbaar aan de uiteindelijke doelstelling van dit programma? 

128 In hoeverre wordt de doelstelling met betrekking tot de toeganke-
lijkheid van het spoor gehaald? 

129 Wordt de geluidsproblematiek in Hilversum betrokken bij het 
Programma Emplacementen op orde? 

130 Wat zijn de bijdragen uit het projectbudget Optimalisering 
goederencorridor Rotterdam-Genua aan de goederenlocomotieven 
en wat zijn de criteria en afspraken om daarvoor in aanmerking te 
komen? 

131 Worden de doelstellingen van het Plan van Aanpak Goederen 
Emplacementen (PAGE) Risicoreductie gehaald? 

132 Wat gebeurt er met de knelpunten die niet het meest urgent zijn 
volgens de Risico Inventarisatie Natte Kunstwerken (RINK)? Hoe 
groot is de financiële opgave van alle knelpunten volgens de RINK? 
En wat is de status van het Nota Mobiliteit Achterstallig Onder-
houd Vaarwegen (NoMo AOV)-onderzoek? Waar maakt het precies 
onderdeel van uit? Wanneer is het projet VervangingsOpgave 
Natte Kunstwerken (VONK) afgerond en wat gaat dat betekenen? 

133 Hoeveel vrije bestedingsruimte is er nog voor Quick Wins 
Binnenhavens en welke aanvragen liggen hier? Welke bedragen 
zijn teruggeboekt naar de investeringsruimte hoofdvaarwegen en 
wat is er gedaan met de aanbestedingsmeevaller van € 2 miljoen? 

134 Welke financiële middelen worden ingezet ter bescherming van de 
otter en hoe wordt de effectiviteit daarvan gemonitord? 

135 Wat is de effectiviteit van de vraagmaatregelen? Wat is de 
effectiviteit van de aanbodmaatregelen? En wat van de Intelligente 
Transport Systemen (ITS)-maatregelen? Hoeveel geld is er in 
gedragsverandering geïnvesteerd? Met welke maatregelen? Is er 
sprake van een structurele benadering? Hoeveel is er geïnvesteerd 
in harde infrastructurele maatregelen, zoals wegen? 

136 Welke ruimte voor de visserij wordt er geboden in de Noordzee? 
137 Wanneer worden de uitkomsten van het MIRT onderzoek inzake 

Noordwestkant Amsterdam met de Kamer gedeeld? Maakt dit 
onderdeel uit van de afspraken inzake het programma Amsterdam, 
zoals verwoord in de brief inzake de uitkomsten van het bestuurlijk 
overleg MIRT (Kamerstuk 34 550-A, nr. 9)? 

138 Wanneer deelt u de uitkomsten van het MIRT-onderzoek inzake de 
oostkant Amsterdam met de Kamer? Maakt dit onderdeel uit van 
de afspraken inzake het programma Amsterdam, zoals verwoord in 
de brief inzake de uitkomsten van het bestuurlijk overleg MIRT? 
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Nr. Vraag 
139 De bypass Irenesluis wordt betaald uit het Deltafonds: wat zijn 

hiervoor de criteria? 
140 Staat de reservering van € 300 miljoen voor de A7 en A8 los van 

de voorkeursbeslissing? Welke andere aanvullende financiële 
middelen ten behoeve van welke modaliteiten worden nog 
verwacht? 

141 Is de voorkeursbeslissing ten aanzien van de corridor Amsterdam-
Hoorn (in concept) gereed en zijn alle betrokken partijen het 
hiermee eens? 

142 Hoeveel inwoners gaan er met de aanleg van de A27/A12 
procentueel op vooruit qua geluidsreductie en andere milieueisen? 
Hoeveel procent aan recreatie en groen komt erbij? En kunt u 
ingaan op de constatering dat in Utrecht essen, de meest 
voorkomende boom in deze stad, met uitsterven worden bedreigd 
door de essentaksterfte, een nieuwe schimmelinfectie? En wat 
betekent dit voor het landgoed Amelisweerd, waar 80% van de 
bomen naar alle waarschijnlijkheid ziek is? 

143 Welke regionale ambities worden er gerealiseerd met € 17 miljoen 
vanuit de regio voor het project Afsluitdijk? Wat wordt er gereali-
seerd met € 18 miljoen voor duurzame en innovatieve projecten? 

144 Kunt u nader ingaan op de door de regio voorgestelde dekking om 
de verbreding van de sluis bij Kornwerderzand te financieren? 

145 Welke harde financiering ligt er vanuit de regio om de sluis bij 
Kornwerderzand mee te financieren? 

146 Hoeveel rijksgeld is tot op heden vanuit uw ministerie, het 
Ministerie van Economische Zaken en eventueel andere departe-
menten en andere overheden geïnvesteerd in de Marker Wadden 
en wat is nog voorzien? 

147 Kunt u inbrengen hoe de extra investering van € 4 miljoen voor 
het project Marker Wadden, zoals aangekondigd in de brief 
Tussenbalans programma Nationale Parken d.d. 10 oktober 2016 
van de Staatssecretaris van Economische Zaken (Kamerstuk 
33 576, nr. 88), gefinancieerd gaat worden? 

148 Is inmiddels ook duidelijk of en wat er op het onderliggende 
wegennetwerk wordt geïnvesteerd? Met andere woorden: is de 
doorstroming nu gegarandeerd? 

149 Welk budget is er in het Meerjarenprogramma Geluidssanering 
(MJPG) gereserveerd? En welke maatregelen zijn er voorafgaand 
aan het tracébesluit uitgevoerd? 

150 Wat is het totale tekort op het project Utrecht Centraal Station? Is 
als gevolg daarvan het budget opgehoogd met € 53,2 miljoen in 
2016 en in 2017 met € 65,9 miljoen? Wat waren nu de oorzaken 
van al deze tekorten en ophogingen van het budget? 

151 Op welke wijze wordt aan het verbinden van de greenports aan de 
mainport Rotterdam nu concreet invulling gegeven? 

152 Waarom is het verkleinen van de stedelijke ongelijkheid een doel 
van het Infrastructuurfonds? Wat zijn de doelstellingen en welke 
investeringen zijn hiertoe gedaan vanuit de rijksoverheid? 

153 Op welke wijze wordt de interactie tussen burgers, bedrijven en 
kennisinstellingen vormgegeven? Wat zijn de doelstellingen en 
welke investeringen zijn hiertoe gedaan vanuit de rijksoverheid? 

154 Wat zijn de doelstellingen van het project Stimuleren verstedelij-
king Zuidelijke Randstad en welke investeringen zijn hiertoe 
gedaan vanuit de rijksoverheid? 

155 Welke oeververbindingen worden nu onderzocht? Met welke 
insteek, welke cofinanciering en welke relatie met het rijkswegen-
netwerk wordt dat onderzocht? 

156 Wat zijn de inpassingsmaatregelen die de regio voor haar rekening 
neemt ten behoeve van het project A16 Rotterdam? 
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Nr. Vraag 
157 Wat zijn de doelstellingen van het project Sterke Regio’s: Zuidwest-

Nederland en welke investeringen zijn hiertoe gedaan vanuit de 
rijksoverheid? 

158 Klopt het dat er bij de Blankenburgtunnel gebruik is gemaakt van 
de oude Welvaart en Leefomgeving (WLO) achtergrondscenario’s 
uit 2006 en dat de nieuwe achtergrondscenario’s WLO-hoog uit 
2015 een ander beeld laten zien? 

159 Welke overwegingen hebben ten grondslag gelegen aan de 
verbreding van de A4? Was de huidige flessenhals niet te voorzien 
bij Leiden? Welke investeringen zijn er nu op de A4 voorzien, ook 
met de voornemens uit de eerder genoemde brief over de 
uitkomsten van de bestuurlijke overleggen MIRT? Wat betekent dit 
voor de filedruk op de gehele A4? 

160 Kunt u toelichten waar de € 50 miljoen aan wordt besteed bij de 
A4 Leiden? Zal deze investering leiden tot structurele vermindering 
van files? 

161 Wat is de stand van zaken van het adaptieve programma inzake 
Onderzoek Brainport Eindhoven? Wat is nu besloten en wat 
betekent dit? 

162 Zijn er al groeiambities bekend voor Eindhoven Airport voor na 
2020 gezien het belang van goede internationale verbindingen 
voor Brainport Eindhoven? 

163 Zal de nieuwe NMCA nog invloed hebben op het MIRT-onderzoek 
A2? 

164 Wat zijn de uitkomsten van de bespreking inzake het adaptieve 
programma Eindhoven? Welke maatregelen worden en zijn nu 
genomen? 

165 Welke afspraken zijn er over de governance gemaakt? Kunt u een 
overzicht geven van de besluitvorming tot op heden van de A58 
inclusief de onderzoeken naar de A58 Breda-Tilburg? 

166 Welke mogelijkheden zijn er om van de voorgenomen spitstrook 
een reguliere rijstrook te maken? Welke extra financiële middelen 
zijn hiervoor nodig? En tegen welke andere wettelijke belemmerin-
gen loopt men op als dit besluit zou worden genomen? 

167 Wat zijn de meerkosten wanneer er bij de A27 knooppunt 
Hooipolder gekozen wordt voor een volledig klaverblad? Is bekend 
in hoeverre de provincie Noord-Brabant bereid is om hier aan mee 
te betalen? 

168 Welke investeringen zijn er nodig voor de aanpak van de A58 
tussen Breda en Tilburg? 

169 Op welke wijze zijn de geohydrologische problemen bij het 
Wilhelminakanaal Tilburg aan het licht gekomen? 

170 Wie is er verantwoordelijk voor de meerkosten die ontstaan door 
de geohydrologische problematiek bij het Wilhelminakanaal 
Tilburg? 

171 Wat zijn de doelstellingen van het project Arnhem-Nijmegen en 
welke investeringen zijn hiertoe gedaan vanuit de rijksoverheid? 

172 Hoeveel geld is er inmiddels in de aanpak van de N35 en N36 
gestoken? 

173 Kan de uitbreiding van ligplaatsen aan de IJssel eerder worden 
gerealiseerd en is er inmiddels voldoende capaciteit (menskracht) 
om deze projecten uit te voeren? 

174 Wat zijn de doelstellingen van het project Sterke Regio’s: Oost-
Nederland en welke investeringen zijn hiertoe gedaan vanuit de 
rijksoverheid? 

175 Wat zijn de doelstellingen van het project Anders Benutten en 
welke investeringen zijn hiertoe gedaan vanuit de rijksoverheid? 
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Nr. Vraag 
176 Wat zijn de doelstellingen van het project Concurrentiekracht 

Noord-Nederland en welke investeringen zijn hiertoe gedaan 
vanuit de rijksoverheid? 

177 Worden in het MIRT-onderzoek Holwerd aan Zee de mogelijkheden 
voor het openhouden van de vaargeul naar Ameland ook 
gekwantificeerd in financieel opzicht en welke besparingen zou dit 
in de toekomst kunnen opleveren? 

178 Wat zijn de doelstellingen van het Meerjarig adaptief programma 
«Eems-Dollard 2050» en welke investeringen zijn hiertoe gedaan 
vanuit de rijksoverheid? 

179 Wat zijn ten aanzien van de Sporendriehoek Noord Nederland de 
afspraken met de provincie Fryslân met betrekking tot het aantal 
treinen dat zou gaan rijden tussen Zwolle en Leeuwarden en is dit 
aantal inmiddels naar beneden bijgesteld omdat er een brief ligt 
van de provincie Fryslân die hierover haar beklag doet?
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